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§ 1 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 

Anmälningar KSAU 2016-02-09 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Brev från seniorrådet ang vinterunderhåll 
+ svar från vägenheten 2015-11-09 

Mats Wester, enhetschef 

Inbjudningar 
 

Kommunallag i förändring, 14 mars i 
Växjö 

 

Barnkonventionen från ord till handling, 
frukostseminarium 

 

Inbjudan och program till Demokratidagen 
2016 

 

Inbjudan nationell interkulturell konferens 
 

Rapporter 
 

KSL verksamhetsplan och budget 2016 + 
Missiv 

 

Revisionsrapport nr 7, Granskning av 
Rikshem + revisionsskrivelse 

 

IVL Rapport från seminarium 151119, 
Hållbara transporter 

 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 15:41  
Cirkulär 15:42 + bilaga  
Cirkulär 15:43 + bilaga 1-7  
Cirkulär 15:44  
Cirkulär 15:45  
Cirkulär 15:46  
Cirkulär 16:02  
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Cirkulär 16:03 Ändring i social-
försäkringsbalken + bilaga 

 

Övrigt 
 

Protokoll styrelsemöte 2-2015 Nacka 
stadshus 

Johanna Magnusson 

Protokoll styrelsemöte 4-2015 Nysätra 
Fastighets AB 

Johanna Magnusson 

MSB Mötesanteckningar 2016-01-25  
MSB Nationell lägesbild 2016-01-19  
MSB bilaga från SKL ang 
flyktingsituationen 

 

Svar till Astma- och allergiförbundet Elisabeth Carle, personaldirektör 
 
- - - - - 
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§ 2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 

Ärende Beslutsfattare 
Vidaredelegation ansvar 22000 och 22100 Utbildningsdirektör Susanne Nord 
Organisatorisk tillhörighet för personal 
inom stödfunktioner 

Stadsdirektören Lena Dahlstedt 

Ändrade ansvar för vissa huvud- och 
stödprocesser 

Stadsdirektören Lena Dahlstedt 

Tilldelning i upphandling av 
konsultförmedlare för 
upphandlingskonsulter 

Administrative direktören Mats Bohman 

Avslagsbeslut att ta del av vissa uppgifter i 
allmän handling 

Stadsjuristen Helena Meier 

Åtagande förslag förlängt 
vigselförordnande 

 

Yttrande gällande SOU 2016:9 Plats för 
nyanlända i fler skolor 

Kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau 

Deltagande i konferens Klimatforum 2016 Kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau 

 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att kommunstyrelsen ska ta upp frågan om handling H) 
Avslagsbeslut att ta del av vissa uppgifter i allmän handling, som eget beslutsärende. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande 
att kommunstyrelsen ska ta upp frågan om handling H) Avslagsbeslut att ta del av vissa uppgifter 
i allmän handling, som eget beslutsärende. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
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”Angående handling K. Yttrande från Nacka Kommun gällande SOU 2016:9 Plats för 
nyanlända i skolan 
Vi förstår att den korta remisstiden inte medgav möjlighet för KS eller dess utskott att 
hantera denna remiss. Det är dock vår önskan att styrka förslaget från regeringen i sin 
helhet då det är ett viktigt sätt för oss i kommunen att kunna lyckas med en positiv 
etablering av nyanlända och att bygga vidare på ett samhälle med tillväxt och frihet. 
 
Angående handling H. avslagsbeslut delar av allmän handling. 
Kommunfullmäktige utser kommunstyrelse som har ansvar för bla arbetsmiljön. 
Kommunfullmäktige utser också revisorer för att följa upp bla kommunstyrelsens arbete. 
Nyligen inkom en skrivelse – ett öppet brev – till en lång rad politiker samt till media. Detta 
brev innehåller bland annat personnamn. Det är dessa delar i detta öppna brev som 
revisorerna nekas att ta del av. Som orsak anges att okänd tredje person har skickat en 
skrivelse där ordet ”drabbade” används om personer som förfrågan avser, samt att ordet 
”drabbade” använts i ett sammanhang som kan tolkas som hälsorelaterat. Även om vi 
finner den förklaringen långsökt, konstaterar vi att detta brev har författas av tredje person 
som ett öppet brev och har även lämnats till media. Brevets fullständiga innehåll kan 
därmed på goda grunder antas ha kommit till allmän kännedom via upphovsmannens 
försorg, varför detta hemlighetsmakeri gentemot revisorerna inte fyller avsedd funktion. 
Därutöver konstaterar vi att revisorerna måste få möjlighet att kunna följa upp de fall som 
beskrivs i brevet om de så önskar för att kunna fullfölja sina åtaganden gentemot 
fullmäktige, därför vill vi att revisorerna omedelbart får tillgång till hela handlingens 
innehåll utan inskränkning. Vi tar sekretessfrågorna på stort allvar och därför vill vi inte att 
den formella sekretessens funktion ska bli att försvåra revisorernas arbete. Därför yrkar vi 
att kommunstyrelsen ska fatta beslut om att lämna handlingen i komplett form till 
revisorerna.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Miljöpartiet anser det självklart, att kommunfullmäktiges egna revisorer har rätt att ta del 
av de handlingar, de själva bedömer att de behöver för att kunna utföra sitt uppdrag.”  
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Frågan om sekretess ska gälla eller ej är så klart en bedömningsfråga. Texten i 
Offentlighets- och sekretesslagen som anges som beslut säger att ”Sekretessen gäller … om 
det måste antas att den enskilde eller någon närstående till denne kommer att lida 
betydande men om uppgiften röjs.” Det är alltså inte ovillkorligen så att sekretess gäller för 
alla uppgifter som rör en enskilds hälsa. Så den springande punkten här är således om 
utlämnandet av skrivelsen måste antas ge betydande men. 
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Mot bakgrund av vad skrivelsen handlar om är det min bedömning att den person som kan 
lida men av att skrivelsen lämnas ut i sin helhet den namngivna personen i 
kommunledningen. Man bör också beakta att detta är en skrivelse som spritts som öppet 
brev och där personen i kommunledningen namngivits i media när de tagit upp och 
relaterat uppgifterna i skrivelsen.  
 
Eftersom anklagelserna är uppseendeväckande och hanteringen, för den som läser 
skrivelsen, uppfattas som grov så uppfattar jag att det är synnerligen angeläget att 
kommunfullmäktiges revisorer ges möjlighet att närmare granska ärendet. Det kan utan 
vidare uppfattas som att sekretessbeläggningen just är gjord för att förhindra denna 
granskning och inte för att skydda de enskilda personerna. 
 
Vänsterpartiet ifrågasätter således sekretessbeläggningen och dess grunder.” 
 
Allianspartierna lät gemensamt anteckna följande för allianspartiernas 
arbetsutskottsgrupper ang handling h. 
 
”Vi från allianspartierna vill föra till protokollet att vi är mycket förvånade över att 
Socialdemokraterna väljer att lyfta fram ett delegationsbeslut där beslut redan är fattat, och 
specifikt yrka på att arbetsutskottet ska besluta i ett ärende som rör sekretess i en del av en 
handling som inte ens är en beslutsfråga på arbetsutskottets dagordning. Beslutet att 
sekretessbelägga en del av en handling med hänsyn till personuppgifter är inte ett politiskt 
beslutsärende, utan är fattat på tjänstemannanivå utifrån berörda lagar och 
delegationsordning som efter det att beslutet är fattat redovisas för utskottet. 
  
Om en person är missnöjd med ett sekretessbeslut som är fattat så finns det tydliga 
instruktioner om hur man gör för att söka en överprövning av det beslutet. Det har såvitt 
vi känner till aldrig tidigare inträffat att någon yrkat på att det ska göras ett politiskt beslut 
som skulle överpröva det sekretessbeslut som fattats i ett ärende. 
  
Anledningen till att vi allianspartier inte yrkade på avslag på Socialdemokraternas yrkande 
redan i arbetsutskottet är att det aktuella delegationsbeslutet i vanlig ordning ska anmälas i 
kommunstyrelsen och därmed ändå kan diskuteras vid det tillfället. Det är dock viktigt för 
oss att markera att vi finner Socialdemokraternas agerande mycket anmärkningsvärt i denna 
del. Vi hoppas att vi så snart som möjligt kan återgå till tidigare hantering av beslut om 
sekretess, det vill säga att det är beslut som fattas enligt delegationsordningen, och att 
eventuell överprövning sker enligt de regler som finns i dessa typer av ärenden.” 
 
- - - - - 
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§ 3 Dnr KFKS 2016/56-004 

Införande av e-arkiv 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fattar beslut om att e-arkiv ska införas i kommunen. 
 
Kommunstyrelsen noterar att det behöver avsättas 4 mkr per år under åren 2017 till 2021. 
 

Ärende 
Kommunen avser att gå över till att arkivera information digitalt. Det handlar om 
information som finns i digital form i befintliga verksamhetssystem och i system som bara 
är i drift för att det inte går att arkivera informationen digitalt. Att skanna in handlingar 
som redan arkiverats i pappersformat ingår inte. Vinsterna med ett e-arkiv är främst att 
information blir enklare att söka och ta del av, samt att gamla verksamhetssystem kan 
avvecklas. Kommunen har en stor mängd IT-system och 30 st har identifierats att vara de 
som primärt ska anslutas till ett e-arkiv. Anslutningen av system behöver spridas över sex år 
och den totala kostnaden beräknas bli ca 25 mkr. I underlaget budgeten för 2015 till 2017 
anges att kommunstyrelsen avser att avsätta 10 mkr per år för bland annat införande av e-
arkiv. För åren 2018 till 2021 behöver 4 mkr avsättas per år. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 januari 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 4 Dnr KFKS 2016/58-013 

Medborgarundersökning 2015 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
I detta ärende ges en kortfattad sammanfattning av resultatet i medborgarundersökningen 
som Nacka genomförde hösten 2015. Resultatet visar att medborgarnas nöjdhet inom de 
flesta områden ligger på fortsatt höga nivåer, i jämförelse med andra kommuner. 
Förskolan, grund- och gymnasieskolan fortsätter vara områden där medborgarna har en 
mycket hög nöjdhet, i jämförelse med andra kommuner. Nöjdheten med bostäder och med 
stödet till utsatta personer sjönk mellan 2014 och 2015. Sett över tid har resultaten 
förbättrats inom områdena miljöarbete och gator och vägar. Tillgången till 
återvinningscentraler är ett av få områden där nöjdheten bland medborgarna understiger 
snittet för andra kommuner. I likhet med många andra kommuner får Nacka lägst betyg 
när det gäller hur medborgarna tycker att de kan påverka kommunens beslut och 
verksamheter.  

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 27 januari 2016 
Tabeller och diagram 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med controllerenhetens förslag. 

Protokollsanteckningar 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Nacka har driftiga och ambitiösa invånare. Det märks bland annat på att kommunens 
genomsnittliga inkomststatistik är i det absoluta toppskiktet i Sverige. Detta för med sig 
många fördelar, inte minst en initiativrik befolkning som lyckas väl. I detta ljus är det 
särskilt oroande att svarsfrekvensen sjunker och närmar sig nivån för vad som är statistiskt 
acceptabelt.” 
 
- - - - - 
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§ 5 Refnr R538.2016 

En robust och effektiv beslutsadministration; 
lägesrapport med översikt om politiska beredningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
I Nacka kommun tillämpar nämnderna något som kallas politiska beredningar, som del i 
förberedelserna inför deras beslutssammanträden. Stadsledningskontoret har som i ett led i 
det av stadsdirektören beslutade arbetet att säkerställa en effektiv beslutsadministration 
som understödjer demokrati och rättssäkerhet, kartlagt hur dessa politiska beredningar 
används. I detta ärende redovisar stadsledningskontoret den kartläggningen och höstens 
arbete kring en enhetlig beslutsadministration och vad uppdraget som nämndsekreterare 
omfattar. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 8 januari 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Vi välkomnar detta initiativ och uppfattar att arbetet fortskrider väl. Från oppositionens 
sida har vi sett hur beredningarna fungerar olika mellan nämnderna. Därför är det viktigt 
och välkommet med enhetliga regler samt att beredningarna i nämnderna ska kunna 
användas till det som dokumentet pekar på nämligen, bl a belysa aspekterna inför beslut i 
nämnderna och lämna önskemål om komplettering av innehållet, för att nämndbeslut ska 
kunna ske smidigt.” 
 
- - - - - 
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§ 6 Dnr KFKS 2015/864-439
  

Miljöprogram 2016-2030 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fattat följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige antar föreslaget miljöprogram 2016-2030.  
 

2. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att utifrån genomförda 
uppföljningar revidera indikatorerna i miljöprogrammet.  

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att uppdra till stadsledningskontoret att utreda  

 indikator för andelen resor som görs med bensin/dieseldriven bil  
 indikator angående andel närproducerad mat, exempelvis med krav på god 

djurhållning, i kommunens verksamheter. 
Uppdraget ska redovisas senast 2017. 
 

Ärende 
För att styra miljöarbetet i riktning mot Nackas lokala miljömål har ett förslag till 
miljöprogram arbetats fram under 2015. Miljöarbetet styrs och hålls levande genom årliga 
uppföljningar av miljöprogrammet till kommunstyrelsen i samband med kommunens 
årsredovisning och eventuella revideringar kan ske utifrån uppföljningarna. 
 
Miljömålskommittén har ansvarat för framtagandet av förslaget till miljöprogram. 
Miljöprogrammet innehåller indikatorer och tidsatta målnivåer och basår. Det är respektive 
nämnd som ansvarar för att ta fram förslag på åtgärder och aktiviteter som leder till 
miljömålsuppfyllelse inom respektive nämnds ansvarsområde.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 januari 2016 
Nackas miljöprogram 2016-2030 
Protokoll miljömålskommittén 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i miljömålskommittén den 11 januari 2016 § 1 
Miljömålskommittén föreslog att kommunstyrelsen skulle föreslå kommunfullmäktige att 
anta Nackas miljöprogram 2016-2030 i enlighet med stadsledningskontorets förslag, men 
med följande justeringar: 
 
Övergripande 
- Det bör ytterligare tydliggöras, tex med markeringar vilka indikatorer som är kopplade till 
nationella miljömål och vilka som är kopplade till regionala mål. 
- Indikatorerna ska numreras under respektive lokalt miljömål. (lättare att orientera sig då) 
 
De enskilda indikatorerna 
Frisk luft 
-Utreda förutsättningarna för att ta fram en indikator för andelen resor som görs med 
bensin/dieseldriven bil, i syfte att underlag ska finnas framtaget 2017. 
- 4:e indikatorn kan behöva justeras efter att resultatet från resvaneundersökningen 
presenteras under 2016. 
- 5:e indikatorn justeras så att målnivån 2030 sätts till 15 passager per invånare 
 
Giftfri miljö 
- 3:e indikatorn kompletteras med en specifikation av vad som avses med riskklass 1 och 2 
- 4:e indikatorn ska kompletteras med ett delmål för år 2020 
- Utreda förutsättningarna för en kompletterande indikator angående andel närproducerad 
mat, exempelvis med krav på god djurhållning osv, i kommunens verksamheter, i syfte att 
underlag ska finnas framtaget 2017. 
 
Rent vatten 
-3:e och 4:e indikatorn, lägg till en not om vilka vattenförekomster och sjöar som avses. 
 
God bebyggd miljö 
- 1:a indikatorn kompletteras med texten ...där kommunen är byggherre... 
- 2:a indikatorn kompletteras med målet att det ska vara uppfyllt 2018 
- 5:e indikatorn justeras i texten med ….till ett grönområde/PARK…. 
 
Att delmålet för transporter på Begränsad klimatpåverkan ändras från 45% till 80% (0,21 
ton/person) till 2030 
Att lägga till indikatorn Andel dubbdäck av totala antalet vinterdäck under målet Frisk luft 
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), Jan-Eric Jansson 
(KD), Gunilla Grudevall Sten (L), Khashayar Farmanbar (S) och Sidney Holm (MP), bifall 
till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Klimatutmaningar är vår tids ödesfråga. Arbetet med klimatsmarta lösningar är också en 
viktig hörnsten i ökad tillväxt och framgång för oss som nation och kommun. Denna 
rapport är väldigt allmänt hållet. Det finns inget att opponera mot och därför väljer vi 
symboliskt att yrka bifall till den. Rapporten innehåller en del mätmetoder, men inga planer 
på hur vi ska nå högre miljöresultat. Att rapporten jämfört med den ursprungliga versionen 
nu friserats så att de bristande punkterna, som tidigare rödmarkerades, nu är borttagna är 
säkert bekvämt för den moderatledda majoriteten, men riskerar effektivt att göra rapporten 
till en dammsamlande byrålådeprodukt.”  
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottgrupp. 
 
”Miljöpartiet har aktivt deltagit i arbetet med att ta fram Nackas miljöprogram 2016-2030. 
Programmet är ett viktigt verktyg i arbetet för att nå upp till Nackas sex lokala miljömål. 
Dokumentet kunde självklart ha varit lite vassare men eftersom det handlar om ett 
dynamiskt arbete är det en tillräckligt bra grund att bygga vidare på.”  
 
- - - - - 
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§ 7 Dnr KFKS 2016/24-619 

Kundval arbetsmarknadsinsatser – utvecklat innehåll och 
nya checknivåer 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Ärende 
Nuvarande kundval för arbetsmarknadsinsatser innehåller en ersättningsmodell där jobb- 
och utbildningsexperterna ersätts1 med 3 668 per månad för insatser för individen i upp till 
12 månader. Om insatsen leder till egen försörjning i form av en anställning, 
studiemedelsberättigade studier eller ett eget företag, så ersätts jobb-och 
utbildningsexperten med en bonus som uppgår till 18 000 kronor. 
 
Kunderna har olika behov av insatser för att få stöd till egen försörjning och insatser, 
enskilt eller i kombination, varierar i kostnad. Det finns därför behov av att utveckla 
nuvarande ersättningsmodell så att det bättre motsvarar kostnaderna för olika insatser till 
individerna. 
 
Kommunfullmäktige föreslås besluta om ett mer flexibelt och differentierat 
ersättningssystem för att möta individernas behov, med möjlighet för leverantörerna att 
bättre kombinera de olika ersättningarna mer precist kopplade till individens behov.  
Differentieringen innebär att dagens månadscheck, Jobbpeng grund, kompletteras med två 
tillkommande månadscheckar – Jobbpeng förstärk och Jobbpeng språk- och 
arbetsintroduktion.  
Till dessa månadscheckar föreslås tre nya engångscheckar med beloppen 5 000, 10 000 och 
15 000 kronor som ska användas vid specialutbildningar såsom B-körkort, 
slyröjningsutbildning med mera. 
Förslagets ökade kostnader finansieras av intäkter från Migrationsverket och ryms inom 
ramen för beslutad budgetram. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 februari 2016 
Protokollsutdrag arbets- och företagsnämnden § 88 
Arbets- och företagsnämndens tjänsteskrivelse den 30 november 2015  
 

                                                 
1 2016 års checkbelopp 



16 (39) 
 

 9 februari 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 16 december 2016 § 88 
1. Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fastställa 

checkbelopp för kundvalet arbetsmarknadsinsatser enligt följande och med giltighet 
från och med 1 april 2016: 

 
 

2. Arbets- och företagsnämnden fastställde specifika auktorisationsvillkor för 
kundvalet arbetsmarknadsinsatser enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen med 
ändringen att målgrupper "Bristande yrkeskunskap" ersätts med "Arbetslöshet". 
 

3. Arbets- och företagsnämnden gav direktören för arbete och fritid uppdrag att 
utreda möjligheter till samfinansiering med arbetsförmedlingen samt att i samband 
med tertialbokslut 2 och 3 i särskilt ärende presentera utvärdering av förändringen. 

 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade att arbetsutskottet skulle överlämna ärendet till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Stens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottgrupp. 
 
”Socialdemokraterna har varit kritiska till den ineffektiva jobbexpertmodellen, då 
kommunen inte på ett adekvat sätt kunnat följa upp effekt och resultat av de investerade 
skattekronorna i detta system. Det förslag som nu kommer adresserar en del av vår kritik 
då det innebär en förstärkning av insatser för målgrupper längre ifrån arbetsmarknaden. 
Detta hoppas vi kan leda till bättre resultat och uppföljning. Det är dock fortsättningsvis av 

Kronor, per månad Belopp

Jobbpeng grund 3 668

Jobbpeng förstärkt 4 834

Jobbpeng språk‐ och arbetsintroduktion 7 293

Kronor, engångsersättning

Jobbpeng specialutbildning 1 5 000

Jobbpeng specialutbildning 2 10 000

Jobbpeng specialutbildning 3 15 000

Jobbpeng bonus 18 000
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yttersta vikt att Nacka samarbetar väl med externa aktörer, både andra myndigheter och 
utförare. Kommunikation och uppföljning behöver bli bättre för att majoriteten i Nacka 
inte ska riskera att slösa med skattebetalarnas pengar på ineffektiva jobbåtgärder. 
Vi undrar även om det är skillnad i slutsumman i budgeten för kundval 
arbetsmarknadsinsatser och varför ambitionsnivån i så fall dras ner från kommunens håll. I 
AFN i december 2015 beräknas budgeten för kundval öka med 14,4 mnkr medan i KS i 
januari 2016 beräknas budgeten endast öka med 12,6 mnkr. Vi ställer oss frågande till 
denna ändring och önskar en förklaring till varför det nu satsas 1,8 mnkr mindre på 
arbetsmarknadsåtgärder. I så fall behövs ett avtal eller åtminstone en avsiktsförklaring att 
exempelvis Arbetsförmedlingen medfinansierar innan vi drar ner ambitionsnivån från 
kommunen.” 
 
- - - - - 
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§ 8 Dnr KFKS 2016/57-141 

Bidrag till projektet Handlesplatsutveckling – Stockholm 
Fashion District 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om att bidra med 75.000 kronor till projektet 
Handelsplatsutveckling – Stockholm Fashion District. 

Ärende 
Svensk modeindustri är en tillväxtbransch under stark utveckling. Efter att ha utvecklats 
starkt i Järla Sjö håller ett av Europas starkaste modekluster nu istället på att utvecklas i 
Nacka Strand. Den starka utvecklingen för med sig ett stort antal intressanta etablerings- 
och samarbetsförfrågningar. Ett projekt, vars syfte är att organisera och utveckla dessa 
förfrågningar, har initierats av Stockholm Fashion District, Länsstyrelsen i Stockholm län 
och Nacka kommun. Projektet ska löpa under ett år och målet är att utveckla modeklustret, 
skapa samarbeten med högskolor, skapa nyetableringar samt utöka samarbeten med lokala 
gymnasier. En gynnsam effekt av detta är att nya arbetsplatser förväntas uppstå. Budgeten 
ligger på 600.000 kronor. Länsstyrelsen finansierar halva summan och Stockholm Fashion 
District ansvarar för 225.000 kronor. Nacka kommun föreslås bidra med 75.000 kronor. 
Stadsledningskontoret gör bedömningen att projektet har en mycket intressant potential 
som helt ligger i linje med de ambitioner som redovisas i Nackas näringslivstrategi. 
Stadsledningskontoret föreslår därför att 75.000 kronor ska avsättas för detta projekt. 
Summan ryms inom ramen för redan beslutad budget. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 januari 2016 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L), Tobias 
Nässén (M), Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD) och Sidney Holm (MP), bifall till 
stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 9 Dnr KFKS 2016/52-141 

Nacka Tillväxtforum – samarbete med Connect 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar om att ingå ett ettårigt projektsamarbete med Connect Östra 
Sverige Ideell Förening. 

Ärende 
Tillväxtambitionen vad gäller nya arbetsplatser i Nacka är hög. Näringslivsstrategin tar fasta 
på fyra olika målgruppskategorier som anses vara viktiga för att målen ska uppnås. Ett av 
dessa är växande befintliga företag. Två tredjedelar av dessa, drygt 8.000 företag, har upp 
till 50 anställda. Det är denna kategori företag som mest frekvent nyrekryterar personal. För 
att stärka den grupp företags tillväxtmöjligheter föreslås ett samarbete med Connect Öst 
(Connect Östra Sverige Ideell Förening). Syftet med detta är att mer systematiskt arbeta 
med tillväxt i en grupp av företag som bedöms ha en mycket god utvecklingspotential vad 
gäller förmåga och vilja att växa och därmed skapa arbetstillfällen. För att lyckas i detta 
arbete ska ett samarbete med Connect inledas, primärt under ett år där Connect är drivande 
projektledare. Kostnaden för detta, i form av ett bidrag till Connect, är 150.000 kronor per 
år. Summan ryms inom ramen för befintlig budget. Utvärdering av resultatet av insatsen 
ska ske efter ett år och först därefter kan beslut fattas om fortsatt samarbete. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 januari 2016 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Khashayar Farmanbars yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”De senaste tre åren har socialdemokraterna förslagit och verkat för etablering av 
innovationscentrum med samverkan bland annat med organisationen Connect. Därför är 
det välkomnande att åtminstone delar vårt förslag nu äntligen är på väg att genomföras.” 
 
- - - - - 
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§ 10 Dnr KFKS 2015/884-631 

Departementspromemorian 2015:60; Rätt till 
behörighetsgivande utbildning inom kommunal 
vuxenutbildning 
Yttrande till Regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar till protokollet att arbets- och företagsnämnden 
behandlar ärendet vid sammanträdet den 10 februari 2016. 

Ärende 
Nacka kommun har anmodats att yttra sig över departementspromemorian Rätt till 
behörighetsgivande utbildning inom kommunal vuxenutbildning. Regeringen har tagit 
initiativ till ett nytt kunskapslyft, i syfte att stimulera näringslivets kompetensförsörjning 
samt ge fler människor möjlighet att få jobb. Som ett led i detta arbete föreslås utökad rätt 
för elever att läsa kurser på kommunal vuxenutbildning. Vidare föreslås att Skolverket ska 
utreda möjligheterna att inrätta en nationell betygsdatabas.   
 
I Nacka kommuns kundval vuxenutbildning har alla elever i princip rätt att läsa samtliga 
nationella kurser som Skolverket har godkänt. Nacka kommun ser att investeringar i bland 
annat vuxenutbildning leder till minskande kostnader för utanförskap. I Nacka kommun 
har kostnaderna för ekonomiskt bistånd minskat under tio år. Arbetslösheten i Nacka 
kommun har under en längre tid varit ett par procentenheter lägre än genomsnittet för 
Stockholms län. Sedan drygt tio år tillbaka har Nacka kommun tillämpat de förslag 
utredningen föreslår. 
 
I utredningen anges att kommunernas kostnader för detta utökade uppdrag, rätten till 
behörighetsgivande utbildning i kommunal vuxenutbildning, fullt ut ska kompenseras av 
staten. Full kompensation är avgörande för att reformen ska full effekt.  
Initiativet med en gemensam betygsdatabas är positivt. 

Handlingar i ärendet 
Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 19 januari 2016 
Förslag till yttrande  
Sammanfattning av utredningen och författningsförslag 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med arbets- och företagsnämndens 
förslag. 
- - - - - 
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§ 11 Dnr KFKS 2015/807-875 

SOU 2015:89; Ny Museipolitik 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar till protokollet att kulturnämnden tar ställning till 
förslaget till yttrande vid sammanträdet den 16 februari 2016 där kommunstyrelsen föreslås 
att anta förslaget till yttrande i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen.  
 

Ärende 
Kultur- och fritidsenheten ställer sig i sitt förslag till yttrande i stort positiv till betänkandet 
Ny Museipolitik. Enheten ser att den kunskapsförmedlande rollen som museer kan ha bör 
förtydligas mer i betänkandet och eventuellt kopplas till statsbidragen. Att förslaget till ny 
museilag kan antas att i viss mån påverka det kommunala självstyret får anses uppvägas av 
förtydligandena om museernas fria ställning och ökande möjligheter till inlån, att gallra och 
att samverka med övriga museer i det allmänna museiväsendet som lagen kan inspirera till. 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 20 januari 2016 
Förslag till yttrande  
Sammanfattning av betänkandet  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 12 Dnr KFKS 2015/833-860 

Statens kulturråds delredovisning om kultur-
verksamheter i vissa områden  
Yttrande till Kulturdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar att kulturnämnden tar ställning till förslaget till 
yttrande den 16 februari 2016 där kommunstyrelsen föreslås att anta föreslaget yttrande i 
enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelse över Statens Kulturråds delredovisning om 
kulturverksamheter i vissa bostadsområden.  
 

Ärende 
Kultur- och fritidsenheten ställer sig i sitt förslag till yttrande i stort positiv till Statens 
Kulturråds delredovisning av uppdraget att förbereda en satsning på kulturverksamheter i 
vissa bostadsområden 2016-2018.  Nacka kommun vill trots det ta tillfället i akt att 
förmedla synpunkter på Statens kulturråds delredovisning om kulturverksamheter i vissa 
bostadsområden. Kultur- och fritidsenheten anser att förtydliganden om hur man avser att 
deltagande i offentligt finansierad kultur ska mätas eller beskrivas bör göras. Vidare finns 
det anledning att på ett tydligare sätt beskriva vad som avses med att projekt som ansöker 
om bidrag ska beskriva ”en mångfald av konstnärliga uttryck”.  
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 14 januari 2016 
Förslag till yttrande 
Delredovisning av Kulturrådets uppdrag att förbereda en satsning på kulturverksamheter i 
vissa bostadsområden 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 13 Dnr KFKS 2015/711-009 

Regionbildning i Stockholms län 
Yttrande till Stockholms läns landsting 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 

Ärende 
Stockholms läns landsting har remitterat ett förslag till länets kommuner om att landstinget 
ska ombildas till region och ta över uppgifter på tillväxtområdet, som annars hanteras av 
staten genom länsstyrelserna eller kommunala samverkansorgan.  
 
Stadsledningskontorets förslag till yttrande innebär att Nacka kommun inte tar ställning till 
förslaget. Det av landstingsstyrelsen remitterade underlaget omfattar i stort sett inte mer än 
att redogöra för proceduren och vilka ansvar det handlar om. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 januari 2016 
Förslag till yttrande 
Remiss från Stockholms läns landsting 
 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade att arbetsutskottet skulle överlämna ärendet till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Stens yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 14 Dnr KFKS 2014/1004-799 

Social verksamhet vid Nackas återvinningscentraler 
Motion den 24 november 2014 av Lena Rönnerstam och Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 

1. Kommunfullmäktige noterar att enskilda anordnare inom kommunens kundval har 
möjlighet att i samarbete med återvinningscentraler erbjuda insatser i enlighet med 
motionen.  

 
2. Kommunfullmäktige noterar att socialnämnden har inlett en dialog med de 

anordnare som utför dagliga verksamheter i kommunen om den föreslagna typen 
av verksamhet.   

 
Förslagen i motionen anses genom ovanstående bifallna och motionen färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna yrkar att det vid den framtida kretsloppsanläggningen i Kil samt vid den 
utbyggda ÅVC Östervik införs arbetsplatser inom den dagliga verksamheten. 
 
Förslaget är behandlat i tre nämnder; arbets- och företagsnämnden, natur- och 
trafiknämnden och socialnämnden. Alla tre nämnder har ställt sig positiva till förslaget. 
Kundvalssystemet medför att enskilda anordnare har stora möjligheter att fritt utforma 
specifika verksamheter och insatser som kan erbjudas kunder. Utifrån motionens förslag 
arbetar nu kommunen med att hitta lösningar, daglig verksamhet inom välfärd 
samhällsservice har tillfrågats om möjligheten att bedriva en verksamhet i samarbete med 
återvinningscentraler.  
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 21 januari 2016 
Beslut socialnämnden den 15 december 2015 § 186 
Beslut natur- och trafiknämnden den 14 april 2015, § 106 
Beslut arbets- och företagsnämnden 26 mars 2015 § 22 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i socialnämnden den 15 december 2015 § 186 
Socialnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att enskilda anordnare inom kommunens kundval har 
möjlighet att i samarbete med återvinningscentraler erbjuda insatser i enlighet med 
motionen.  
 
Kommunfullmäktige noterar att socialnämnden har inlett en dialog med de anordnare som 
utför dagliga verksamheter i kommunen om den föreslagna typen av verksamhet.   
 
Förslagen i motionen anses genom ovanstående bifallna. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 14 april 2015 § 106 
Natur- och trafiknämnden ställde sig positiv till motionen och föreslog kommunfullmäktige 
bifalla motionen på så sätt att tillsätta nödvändiga resurser till arbets- och företagsnämnden 
och samverka med politiker i Värmdö kommun för en samsyn kring återbruk och social 
verksamhet vid planerad kretsloppscentral i Kil. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 26 mars 2015 § 22 
Arbets- och företagsnämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att enskilda 
anordnare inom kommunens kundval har möjlighet att i samarbete med 
återvinningscentraler erbjuda insatser i enlighet med motionen. Kommunfullmäktige anser 
motionen färdigbehandlad.  
 
Arbets- och företagsnämnden noterade att frågan om verksamhet vid återvinningscentraler 
specifikt för målgruppen för daglig verksamhet enligt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade ligger inom socialnämndens ansvarsområde och bör beredas av denna 
nämnd. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 15 Dnr KFKS 2015/346-312 

Snabbcykelbanor på vägbanor 
Motion den 27 april 2015 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen de explicita förslagen motion då de lagligen inte kan 
genomföras. Fullmäktige noterar därvid att det utifrån cykelstrategin pågår ett aktivt arbete 
för främja cyklandet både regionalt och lokalt.  
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska tillåta cykling på körbanor. Eftersom det inte är 
lagligt möjligt föreslår stadsledningskontoret att förslagen ska avslås, men att fullmäktige 
ska notera att det pågår annat för att främja att folk cyklar. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 januari 2016 
Natur- och trafiknämndens beslut den 17 november 2015, § 289 
Kommunstyrelsens beslut den 19 maj 2014, § 108, med anledning av politikerinitiativ om 
snabbcykelbana  
Motionen 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 17 november 2015 § 289 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunstyrelsen att avslå förlaget om att försöka 
tillåta cykling i körbanor eller att måla snabbcykelbanor där cykelbanorna har undermålig 
standard med motiveringen att det enligt trafiklagstiftningen inte är tillåtet att cykla i 
vägbanan om det finns en intilliggande cykelbana (Trafikförordningen (1998:1276) 3kap § 
6). 
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Beslut i kommunstyrelsen den 19 maj 2014 § 108 
Kommunstyrelsen tillstyrkte att tekniska nämnden skulle utreda en bredare gång- och 
cykelbana sträckan Nacka Forum – Sickla i enlighet med strukturplanen och den föreslagna 
cykelplanen.  
 
Kommunstyrelsen gav tekniska nämnden i uppdrag att pröva åtgärder för att förbättra 
framkomligheten för cyklister längs Värmdövägen i avvaktan på genomförande av 
cykelplanen. 
 
Kommunstyrelsen bedömde i detta att tekniska nämnden genomfört kommunfullmäktiges 
uppdrag i beslutet om mål och budget 2014-2016 att pröva en enklare snabbcykelbana. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Cathrin Bergenstråhle (M) lät för Moderaternas arbetsutskottsgrupp anteckna följande.  
 
”Det är positivt med motioner kring hur vi förbättrar möjligheten för cykelpendling. En 
förbättrad infrastruktur är ett måste för att cyklingen ska vara effektiv och säker. Det 
gynnar alla trafikanter, miljön och folkhälsan, och skapar tillväxt.  
Att cykling på vägmark görs möjlig är en rimlig och pragmatisk väg framåt. Det är dock 
kontraproduktivt när man som här lyfter frågor som redan utretts, eller som utreds på 
annat håll. Det vore bättre om de tjänstemannaresurser som tas i anspråk kan användas till 
att arbeta med genomförandet av den antagna cykelstrategin.  
Möjligheten att cykla på vägmark är föreslagen som lagändring i ett tillkännagivande från 
riksdagen till regeringen i början av 2015. Stefan Löfven och regeringen har dock deklarerat 
att man kommer att bry sig om tillkännagivande efter eget tyckande och annars trotsa 
riksdagen. Det bästa vore därför om MP istället uppmanade sina partikamrater i regeringen 
att följa riksdagens tillkännagivande och därmed också ge Sveriges cyklister möjlighet att 
nyttja vägmarken för cykling även om det finns cykelbana, vilket skulle leda till effektivare 
och säkrare cykelpendling.” 
Hans Peters (C) och Gunilla Grudevall Sten (L) instämde i Cathrin Bergenstråles 
protokollsanteckning. 
 
Sidney Holm (MP) lät för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 
 
”Ett övergripande mål för Nacka kommun är att var femte resa ska göras med cykel år 
2030. Dit är det en lång väg kvar och man kan undra om den styrande majoriteten i Nacka 
har ett eget lägre mål? En orsak till att cyklingen inte ökar mer än den gör är cykelbanornas 
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dåliga kvalité, gör man ingenting åt detta så kommer vi absolut inte att nå målet. Vi föreslår 
inte i vår motion att det alltid ska vara fritt fram att välja om man vill cykla på väg istället 
för cykelbana. Det handlar bara om de sträckor där cykelbanan inte når upp till lägsta 
standard för cykelbanor. 
 
På Transportstyrelsens hemsida står det att läsa” Om det finns en cykelbana, ska du normalt 
använda den. Du får dock cykla på körbanan, även om det finns en cykelbana, när det är lämpligare med 
tanke på färdmålet. I så fall måste du vara extra försiktig.” Självklart skall man normalt använda 
cykelbanan men, när den är så undermålig att det innebär en fara att cykla där, anser jag 
kommunen ska bestämma att man får cykla på vägen också. Detta behöver bara vara till 
dess att man byggt om cykelbanan så att den når upp till åtminstone minimistandard för 
cykelbanor. Fungerar inte detta av lagtekniska skäl får man kanske göra om vägen till 
cykelfartsområde på vissa sträckor, eller om inte det går, ta bort en undermålig cykelbana så 
cykling kan ske helt lagligt på väg. När det blir för trångt på en GC bana måste cyklisten 
enligt lagen anpassa farten till ”gångfart”. Det kan då inte anses som ”lämpligt med tanke på 
färdmålet” att cykla på cykelbanan om det rör sig om en längre pendlingsresa. 
Tyvärr verkar den styrande Alliansen inte vara särskilt intresserad av att nå det 
övergripande målet om att var femte resa ska göras med cykel år 2030. Extra tydligt tycker 
jag det framgick på det senaste kommunfullmäktige när den man skickade upp att debattera 
en av våra cykelmotioner var fritidsnämndens ordförande. Man verkar helt enkelt se cykling 
först och främst som en fritidssysselsättning. Fritidsnämndens ordförande uttryckte 
dessutom att cykling var en bra motionsform men vårt förslag för att få fler att cykla var ett 
dåligt förslag.” 
 
- - - - - 
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§ 16 Dnr KFKS 2015/612-800 

En kommunal strategi för att främja spelintressen och 
föreningsverksamhet hos ungdomar 
Motion den 21 september 2015 av Magnus Söderström (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget att ta fram en särskild kommunal strategi för att 
främja Nackaungdomars lokala föreningsengagemang inom Sveroks (Sveriges roll- och 
konfliktspelsförbund) verksamhetsområde eftersom den av kommunfullmäktige antagna 
fritidsstrategin innefattar föreningar inom Sveroks verksamhetsområde.  
 

Ärende 
Motionären föreslår att Nacka kommun tar fram en strategi för att främja 
Nackaungdomars lokala föreningsengagemang inom Sveroks verksamhetsområde. 
 
Förslaget har hanterats i både fritids- och i kulturnämnden och den samlade bedömningen 
är att det inte behövs en särskild strategi för att främja unga Nackaungdomars spelintresse 
och föreningsverksamhet inom Sveroks verksamhetsområde. Bedömningen är att den av 
kommunfullmäktige antagna fritidsstrategin innefattar även verksamheter inom Sverok.  
Båda nämnderna har beslutat att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionärens förslag. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå förslaget eftersom den av 
kommunfullmäktige antagna fritidsstrategin innefattar föreningar inom Sveroks 
verksamhetsområde. 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 7 januari 2016 
Protokollsutdrag fritidsnämnden den 9 december 2015 § 116 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 18 november 2015 
Protokollsutdrag kulturnämnden den 8 december 2015 § 57 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 13 november 2015 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i fritidsnämnden den 9 december 2015 § 116 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå förslaget om att ta fram en särskild 
kommunal strategi för att främja Nackas ungdomars lokala föreningsengagemang inom 
Sveroks (Sveriges roll- och konfliktsspelsförbund) verksamhetsområde. Den antagna 
fritidsstrategin innefattar Sveroks verksamhetsområde. 

Beslut i kulturnämnden den 8 december 2015 § 57 
Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att ta fram en kommunal strategi för att främja 
Nackas ungdomars lokala föreningsengagemang inom Sveroks (Sveriges roll- och 
konfliktsspelsförbund) verksamhetsområde eftersom den av kommunfullmäktige antagna 
fritidsstrategin innefattar föreningar inom Sveroks verksamhetsområde. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
förslagen i motionen. 
 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade bifall till kultur- och fritidenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i enlighet 
med Gunilla Grudevall Stens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp anteckna följande. 

”I behandlingen av motionen anses att det redan finns en tillräcklig strategi för föreningar 
inom Sveroks verksamhetsområde i form av den fritidsstrategi som kommunfullmäktige 
har fattat beslut om. Fritidsstrategin är dock ett väldigt luddigt dokument som uppenbart är 
skrivet utifrån utgångspunkten att den ska täcka in främst idrottsaktiviteter. Under rubriken 
”Delaktighet” kan man bland annat läsa att kommunen ska verka för ett brett deltagande 
men också underlätta för föreningar som vill samverka kring elitsatsningar och satsa på 
talangers möjligheter att utvecklas.” (s. 3). Ingenstans nämns vikten av att ungdomar 
utvecklar föreningsvana, ingenstans nämns konkreta förslag som verkar för att främja 
intressen som ligger inom Sveroks verksamhetsområde. 
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Det är bra att det förekommit en dialog med Sverok och att de blivit inbjudna till 
kommunens Ungdomsmässa Nacktiv, men att hävda att det är en del av en strategi för att 
främja föreningsverksamheter inom Sveroks verksamhetsområde i Nacka är att ta i. Frågan 
är om kommunen är intresserad av att försöka bidra till en utveckling där fler barn och 
ungdomar startar föreningar inom Sveroks verksamhetsområde med alla de positiva 
effekter som det medför eller om kommunen är nöjd med de 13 små föreningar som redan 
finns?” 

- - - - - 
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§ 17 Dnr KFKS 2015/609-629 

Förebyggande av näthat bland unga 
Motion den 21 september 2015 av Johan Kjellman, Mikael Carlsson, Shahin Malak och 
Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar att det i Nacka kommun pågår ett förebyggande arbete kring 
näthat, samt att det är av särskild vikt att berörda nämnder bevakar frågan kontinuerligt.  
 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Datorer är ett viktigt verktyg i de studerandes skolarbete och fritid och tillgången till sociala 
medier via nätet för med sig ett högfrekvent användande. Motionärerna konstaterar att 
näthat är ett problem bland unga människor, och det finns en risk att det inverkar negativt 
på skolarbetet och på de ungas psykiska hälsa.  
 

Det pågår ett förebyggande arbete kring frågan om näthat inom utbildningsnämnden, 
fritidsnämnden, kulturnämnden och socialnämnden, vilka är de nämnder som 
motionärerna framhåller. Exempel på insatser som görs är föräldraföreläsningar, 
utmärkelsen Utmärkt förening och bibliotekens samarbete med No Hate Speach Movement.  
 
Att näthat förebyggs och att ungas psykiska hälsa förbättras är mycket viktiga frågor, och 
det är av särskild vikt att berörda nämnder bevakar detta kontinuerligt. Det finns exempel 
på samarbeten över nämndgränserna men arbetet kan vara i behov av ytterligare 
samverkan. Det finns ett behov av ökad kompetensutveckling.  

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 19 januari 2016 
Motion 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen arbetsutskott beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 18 Dnr KFKS 2015/685-739 

Extra stöd på sommaren till äldre med boendestöd 
Motion den 19 oktober 2015 av Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun redan beviljar promenadstöd för äldre vid 
behov. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Miljöpartiet de gröna har genom Lisskulla Zayane i en motion till Nacka kommun-
fullmäktige den 19 oktober 2015 föreslagit att bevilja extra timmar för hemtjänst under 
sommarmånaderna så att äldre har möjlighet att komma ut minst en gång i veckan med van 
personal. Som bakgrund nämns rapporter från sommaren 2015 om att äldre som bor kvar 
hemma inte klarar av eller vågar ta sig ut ensamma. Förslaget i motionen motiveras med att 
utevistelse skulle öka livskvaliteteten med bättre hälsa och välbefinnande. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 10 november 2015 att motionen skulle gå 
på remiss till äldrenämnden för utredning och förslag till beslut senast den 9 februari 2016. 
 
Sociala kvalitetsenheten ser att äldre som ansöker om promenadhjälp i mycket hög 
utsträckning idag beviljas bistånd. Resultaten av Socialstyrelsens brukarundersökningar och 
information från Nackas synpunktshantering visar i samma riktning. Motionens förslag 
med att bevilja fler timmar för promenadstöd under sommarmånaderna anses inte behövas. 
Däremot kan ett ökat samarbete med föreningar som organiserar promenadstöd med 
volontärer uppmuntras. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag äldrenämnden den 27 januari 2016 § 7 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 3 januari 2016 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i äldrenämnden den 27 januari 2016 § 7 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun redan beviljar promenadstöd för äldre vid 
behov. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade bifall till äldrenämndens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i enlighet 
med Gunilla Grudevall Stens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Miljöpartiet ser inte ledsagning som ersättning för promenad i sällskap med en känd 
boendestödjare. 
 
Ledsagning är ett annat stöd som innebär hjälp att komma ut på fritidsaktiviteter och 
kulturella aktiviteter precis som det sägs i svaret.  
 
Motionen vänder sig till dem som inte kan, orkar eller har andra orsaker till att de inte är 
aktiva utomhus på sommaren. Om det nu är så som svaret säger, att det enbart är en som 
önskar mer promenad sällskap så bör väl Nacka kommun kunna godkänna det.” 
 
- - - - - 
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§ 19 Dnr KFKS 2015/597-055 

Upphandling av tolkförmedlingstjänster 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Inköpsenheten utvärderar för närvarande upphandlingen av tolkförmedlingstjänster med 
delat anbud. Med delat anbud menas att anbudsgivare kan lämna anbud i tolktjänster för 
utländska språk och/eller teckentolkning. Eftersom det är en pågående upphandling 
omfattas handlingarna av absolut sekretess. Målet är att kommunstyrelsen kommer att fatta 
tilldelningsbeslut den 22 februari 2016. I detta ärende ges en beskrivning av upphandlingen.  
 
Det är en ramavtalsupphandling med rangordning i delområdet tolktjänster för utländska 
språk och ramavtal med en leverantör för teckentolkar. Utvärdering har gjorts på både pris 
och kvalitet. 
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 2 februari 2016 
Bilaga 1 – Ska-krav  
Bilaga 2 – Förutsättningar för anbudinlämnande 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med inköpsenhetens förslag. 
 
 
- - - - - 
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§ 20 - 25 Dnr KFKS enligt tabell 

Remiss av motioner väckta i kommunfullmäktige den 1 
februari 2016 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 1 
februari 2016 enligt tabell. 
 

§ nr Motion Motionär Remitteras till Remisstid Dnr 

§ 20 Försök med senarelagda 

skoldagar för 

högstadieungdomar 

Magnus Söderström (MP) Välfärd skola KSVU  

2016-04-26 

KFKS 

2016/87-611 

§ 21 Utformande av plan för äldre i 

Nacka kommun 

Majvie Swärd och 

Khashayar Farmanbar (S) 

ÄLN KSAU  

2016-05-31 

KFKS 

2016/79-730 

§ 22 Inrättande av arbetsmiljöråd i 

Nacka kommun 

Khashayar Farmanbar m 

fl. (S)  

SLK KSAU  

2016-04-26 

KFKS 

2016/74-029 

§ 23 Rättighet för äldre att flytta till 

vård- och omsorgsboende 

Majvie Swärd m.fl (S) ÄLN  KSAU 

2016-05-31 

KFKS 

2016/73-730 

§ 24 Utredande av förutsättningar 

för båtpendling 

Christina Ståldal m.fl. 

(NL) 

SLK och NTN KSSU  

2016-05-24 

KFKS 

2016/77-533 

§ 25 Nära och tillgängliga 

återvinningsstationer 

Camilla Carlberg (V) NTN KSSU  

2016-05-24 

KFKS 

2016/94-456 

 

Handlingar i ärendet 
PM Förslag på remiss av motioner från kommunfullmäktige den 1 februari 2016 
Motion, Försök med senarelagda skoldagar för högstadieungdomar 
Motion, Utformande av plan för äldre i Nacka kommun 
Motion, Inrättande av arbetsmiljöråd i Nacka kommun 
Motion, Rättighet för äldre att flytta till vård- och omsorgsboende 
Motion, Utredande av förutsättningar för båtpendling 
Motion, Nära och tillgängliga återvinningsstationer 

Yrkanden 
Gunilla Grudevall Sten (L) yrkade enligt förslag i PM men att motionen om  

 Rättighet för äldre att flytta till vård- och omsorgsboende, inte ska remitteras till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden utan enbart äldrenämnden och därefter till 
kommunstyrelsens arbetsutskott senast 2016-05-31. 
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Utdragsbestyrkande 

 

 Utredande av förutsättningar för båtpendling, inte ska remitteras till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden utan till stadsledningskontoret och natur- och 
trafiknämnden och därefter till kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott senast 
2016-05-24. 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Stens yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 26 Dnr KFKS 2016/95-730
  

SOU 2015:85 – Bostäder att bo kvar i   
Yttrande till regeringen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar att äldrenämnden bereder förslag till yttrande vid 
sitt sammanträde den 17 februari 2016, för antagande av kommunstyrelsen vid 
sammanträdet den 22 februari 2016. 
 

Ärende 
Sociala kvalitetsenheten har tagit fram ett förslag till yttrande över SOU 2015:85, Bostäder 
att bo kvar i. Äldrenämnden ska bereda vid sitt sammanträde den 17 februari 2016. 
Kommunstyrelsen tar det slutliga beslutet om hur Nacka kommun ska yttra sig.  
 
I det föreslagna yttrandet stödjer Nacka kommun i stort de framlagda förslagen i 
utredningen SOU 2015:85 - Bostäder att bo kvar i. Utredningen beskriver framtida 
utmaningar och förslag för att möta en befolkning som blir allt äldre och därmed har behov 
av tillgänglighetsanpassade bostäder. Kommunen har i sitt yttrande fokuserat på 
stimulansbidrag till trygghetsboende, valfrihet och social hållbarhet.  
 

Handlingar i ärendet 
Sociala kvalitetsenhetens tjänsteskrivelse den 5 februari 2016 
Förslag till yttrande 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med sociala kvalitetsenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 27 

Övriga frågor 
 

Om arbetsmiljön i Nacka stadshus 
Khashayar Farmanbar (S) önskar en redogörelse av arbetsmiljön i Nacka stadshus eftersom 
kommunstyrelsen är ansvarig för arbetsmiljön och med tanke på vad som framkommit i 
media.  Redovisning önskas vid kommunstyrelsens sammanträde den 22 februari 2016. 
 
Stadsdirektör Lena Dahlstedt återkommer till kommunstyrelsens sammanträde den 22 
februari 2016 med önskad information. 
 
- - - - - 


